
[…] 

 

[04/24/17 8:14:11 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
The IDAAN (Institute of Aqueducts and Sewers) is asking for 
an additional amount of more than 100 million this year. 
Right now, I don’t have anybody I can take it from. We gave 
what we had to the MOP (Public Works Ministry), the MIVIOT 
(Ministry of Housing and Territorial Planning), the 
President’s Office, the AIG (National Authority for 
Government Innovation) AND others. 
[04/24/17 8:14:28 a.m.] Jj: We’ll look into it 
[04/24/17 8:14:34 a.m.] Jj: We can find 50 
[04/24/17 8:14:39 a.m.] Jj: Have them disbursed and we’ll 
see 
[04/24/17 9:39:13 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
I’ll ask the team to prepare a proposal for the IDAAN. But 
we’ll have to cut back on others. We also have millions of 
dollars in requests from other entities 
[04/24/17 9:48:29 a.m.] Jj: We’ll look into it 

 

[…] 



[…] 

[06/28/17 8:52:14 a.m.] Jj: Dulcidio 
[06/28/17 8:52:28 a.m.] Jj: The President’s Office has to 
buy a plot of land from etesa (Electrical Transmission 
Company) for 4 million 
[06/28/17 8:52:46 a.m.] Jj: The funds are available 
[06/28/17 8:52:56 a.m.] Jj: The purchase is authorized 
[06/28/17 8:53:00 a.m.] Jj: Let’s proceed with that 
[06/28/17 8:53:09 a.m.] Jj: Before the transfers to etesa 
[06/28/17 8:53:15 a.m.] Jj: It’s 4 million 
[06/28/17 8:53:27 a.m.] Jj: It’s for a youth center 
[06/28/17 8:04:20 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
The President’s Office is giving me 32 million, of which 20 
will be given to MOP (Public Works Ministry) and 3 million 
to MINSEG (Ministry of Security) for the helicopters. We’ll 
use 4 for the center. 
[06/28/17 9:31:02 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
I’ll continue the process of using the FACE funds to pay 
off the $16.5 million of accounts payable to ETESA. The 
company is going bankrupt because of the generated 
liabilities that are going to be $30 million this year. 
They don’t have liquidity to pay their accounts payable. 
[06/28/17 9:44:31 a.m.] Jj: Okay 
[06/28/17 9:44:44 a.m.] Jj: Just guarantee the purchase of 
the land 
[06/28/17 9:44:52 a.m.] Jj: That injects capital 
[06/28/17 9:45:04 a.m.] Jj: And I need the assets 
[06/28/17 11:17:30 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
We want to explore an issuance of Panama Bonds in China. 
This can be done this year. Are you okay with us exploring 
this? 
[06/28/17 11:28:17 a.m.] Jj: We can start preparing it 
discreetly 
[06/28/17 11:28:29 a.m.] Jj: Just run everything by me 
before 

[…] 



[07/07/17 12:56:44 p.m.] Minister of Economy and Finance: 
Mr. President, I have to appoint someone to coordinate the 
efforts regarding the BEPS Inclusive Framework of the OECD. 
There were several institutions looking into the subject 
and due to lack of coordination and articulation we almost 
had a problem with the OECD. 

[07/07/17 12:57:41 p.m.] Minister of Economy and Finance: I 
wanted to ask you if there’s any inconvenience if I appoint 
Blanca Pabon to look into this subject. 

[07/09/17 10:10:12 a.m.] Jj: I don’t know her, but I’ll be 
glad to look into this 

[07/09/17 10:10:24 a.m.] Jj: Dulcidio, I want to pay the 
Sosas for their issue 

[07/09/17 10:10:40 a.m.] Jj: I was with them yesterday at 
Rogelio’s place 

[07/09/17 10:10:58 a.m.] Jj: Honestly, I want to help mine 
people in this last half 

[07/09/17 10:11:00 a.m.] Jj: My 

[07/09/17 10:23:39 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
We’re on it, I gave the instructions. I’ll check how we’re 
doing and I’ll let you know. 

[07/09/17 11:06:19 a.m.] Jj: Thank you 

[07/09/17 5:21:04 p.m.] Minister of Economy and Finance: 
Sorry for my late reply. I had my cellphone elsewhere. 
Regarding that claim, we are almost ready to file it for 
consideration to Ms. Michelle Mastellari. We are waiting 
for Diego de la Guardia to file a document. 

[07/09/17 5:21:15 p.m.] Minister of Economy and Finance: 
About payment to the Sosas 

[07/09/17 5:51:52 p.m.] Jj: Perfect 

[07/10/17 9:24:56 a.m.] Jj: Are you there 

[07/10/17 9:25:20 a.m.] Jj: I feel we need to make an 
effort with john smith 

[07/10/17 9:25:28 a.m.] Jj: To extend 6 months to la 
estrella 

[07/10/17 9:25:33 a.m.] Jj: About the balboa thing 

[…]

[…]



[…] 

[08/15/17 8:59:14 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
President, the additional funds for the MINSA (Ministry of 
Health)in order to pay IBT’s CNOs (No Objection 
Certificates) are 41.6 million and not 40, meaning I have 
to cut back 1.6 from another institution. Should I cut it 
back from the MOP (Public Works Ministry) or the ATP 
(Environmental, Territorial and Participative Policy)? 
[08/15/17 8:59:50 a.m.] Jj: Mop 
[08/15/17 9:00:05 a.m.] Jj: Give them less 
[08/15/17 9:00:13 a.m.] Jj: We’ll handle it later 
[08/15/17 9:00:22 a.m.] Jj: The ATP needs to invest more 
[08/15/17 9:00:35 a.m.] Jj: We need to promote tourism 
[08/15/17 9:02:16 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
Conversely, Barría asked me for $600,000 more for the 
budget commission, do I process it or not? 
[08/15/17 9:02:42 a.m.] Jj: How? 
[08/15/17 9:02:51 a.m.] Jj: In line items or funds? 
[08/15/17 9:03:20 a.m.] Jj: If you need to do it, proceed 
[08/15/17 9:03:27 a.m.] Jj: What does popi say 
[08/15/17 9:05:46 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
They are for contracts 172. 
[08/15/17 9:05:50 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
I’ll talk to Popi 
[08/15/17 9:15:28 a.m.] Jj: The mayors from puerto and 
aguadulce are asking me for 200 
[08/15/17 9:15:36 a.m.] Jj: To finish the year 
[08/15/17 9:15:46 a.m.] Jj: They are close to us and they 
work hard 
[08/15/17 9:15:53 a.m.] Jj: See if you can help them 
[08/16/17 9:02:05 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
Yesterday the economy commission asked me to increase the 
amount of their contracts. Each commissioner has 5 monthly 
and they want it to be equal to the budget commission. That 
is moving from 5 to 15 or 20, depending on whether we 
increase the budget based on the last increase Barría asked 
for 
[08/16/17 9:02:31 a.m.] Jj: That can’t be done 
[08/16/17 9:02:46 a.m.] Jj: We will end up entangled if we 
continue in this maelstrom 
[08/16/17 9:06:41 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
Our congress representatives are the ones promoting that. I 
see then a lot of difficulty in passing the CEPADEM 
(Negotiable Pay Certificates from the Second Line Item of 
the Thirteenth Month) act and the property tax. And any 
other act. 



[08/16/17 9:08:24 a.m.] Jj: Well I’m so sorry 
[08/16/17 9:08:30 a.m.] Jj: I’ll get them together 
[08/16/17 9:08:39 a.m.] Jj: I need to understand how much 
we are giving 
[08/16/17 9:08:43 a.m.] Jj: Prepare a chart 
[08/16/17 9:08:49 a.m.] Jj: And what are they asking for 
[08/16/17 9:11:26 a.m.] Minister of Economy and Finance: I 
have with me what we transferred for this semester and the 
additional amount economy and budget are asking for 
[08/16/17 9:14:52 a.m.] Jj: Let’s meet you popi and I 
[08/16/17 9:15:12 a.m.] Jj: Freddy is having problems with 
the donation issue 
[08/16/17 9:15:18 a.m.] Jj: It may cause friction 
[08/16/17 9:15:21 a.m.] Jj: We must review everything 
[08/16/17 9:15:51 a.m.] Jj: We could ask him to move on and 
the assembly to stop blackmailing 
[08/16/17 9:16:43 a.m.] Jj: Let’s meet and review 
everything 
[08/16/17 9:22:30 a.m.] Jj: Popi says you need to stop 
everything until Monday 
[08/16/17 9:40:31 a.m.] Jj: We need to talk about customs 
[08/16/17 10:05:21 a.m.] Minister of Economy and Finance: 
Everything is on hold. That’s why I submitted the 
additional requests from Budget and Economy. This afternoon 
I can give you the details of what we have transferred to 
the AN (National Assembly) this semester. And the 
additional requests. Apart from how the MEF (Ministry of 
Economy and Finance) funds have been used for the 
representatives’ projects. 
[08/16/17 10:12:24 a.m.] Jj: We’ll discuss it on Friday 
after pence 
[08/17/17 11:54:56 a.m.] Jj: You are invited to the 
bilateral meeting with pence 
[08/17/17 11:55:22 a.m.] Jj: I need the financial 
visibility letter to endorse IBT’s change orders 
[08/17/17 12:24:25 p.m.] Minister of Economy and Finance: 
They’d told me about Pence. I’ll see where the IBT thing 
is. But we’ve been complicated with MOODY’S annual visit 
yesterday and today. 
[08/17/17 12:34:15 p.m.] Jj: Ok I’ll wait for you here 

 

[…] 



[…] 

[10/21/17 5:15:32 p.m.] Jj: Dulcidio, let’s send 200k to 
portobello municipality 
[10/21/17 5:16:13 p.m.]  +5076536-7083: The mayor needs to 
submit a written request to MEF. 
[10/21/17 5:16:22 p.m.]  +5076536-7083: In order to 
document the transfer 
[10/21/17 5:22:21 p.m.] Jj: Perfect 
[10/21/17 5:22:24 p.m.] Jj: I’ll tell him 

[…] 

[11/14/17 6:16:08 p.m.] Jj: Dulcidi 
[11/14/17 6:16:19 p.m.] Jj: Mario is running out of funds 
[11/14/17 6:16:26 p.m.] Jj: And ramon is not executing 
[11/14/17 6:16:43 p.m.] Jj: Ramon will leave more than 200 
million on the table 
[11/14/17 6:16:53 p.m.] Jj: Transfer all you can to the 
mivi 
[11/14/17 10:06:23 p.m.] +5076536-7083: Noted, I will ask 
Ivan to check everything tomorrow to see what we can do. 
[11/16/17 9:48:51 a.m.] Jj: The assembly approved a 
transfer for 540 to the low-level staff to the attorney 
general 
[11/16/17 9:49:17 a.m.] Jj: If we don’t put it online, the 
payment cannot be processed 
[11/16/17 9:49:20 a.m.] Jj: Help me with that 
[11/16/17 2:28:21 p.m.] +5076536-7083: We are on it.   

[…] 

[03/21/18 3:46:21 p.m.] +5076536-7083: President, HIM is 
asking for a reduction of the ATP advertising line item for 
a sum of $7.7 million so they can pay the Cuango Santa 
Isabel road, shall I proceed? 
[03/21/18 3:47:44 p.m.] Jj: Let me talk to him so I can 
have a better understanding of that 
[03/21/18 5:13:52 p.m.] +5076536-7083: To inform you of the 
following. Last year the Secretariate of Decentralization 
didn’t make the last quarterly payment to the 
municipalities. And they didn’t accrue the payment either, 
despite having the budget line items. So now I have an 
unpaid $28 million problem from last year. I don’t know how 
am I going to solve the problem. 
[03/21/18 5:14:17 p.m.] +5076536-7083: Érica Gonzalez 
should be dismissed. 
[03/21/18 6:23:18 p.m.] Jj: We are not going to pay for 

[1]



that this year 
[03/21/18 6:23:29 p.m.] Jj: We set up a trimester 
[03/21/18 7:03:09 p.m.] +5076536-7083: Blandon was counting 
on those 20 million for his projects. 
[03/21/18 7:04:19 p.m.] +5076536-7083: that are in progress 

[…] 

[04/11/18 8:08:51 a.m.] +507 6536-7083: Good morning, 
President. Yesterday HD (Honorable Deputy) Santana asked me 
for the following support: 1.$200,000 to pay the fuel to 
the Municipality of Santiago to support the construction of 
a road. 

2.$700,000 to the MEDUCA (Ministry of Education) for 
designations. 

[04/11/18 8:09:26 a.m.] +507 6536-7083: Today I inform you 
what Barria is going to ask for. [04/11/18 12:16:35 a.m.] 
+507 6536-7083: I got the following funds for the pipe 
network project: 1. North $13.3 2. East $9.1 3. PM $1.6 
Popi wrote to me asking for $4.0 million for the TÉ, should 
I proceed ? I have the source of this. 

[04/11/18 12:52:26 p.m.] Jj: Let me talk to lalo first 
[04/11/18 3:12:58 p.m.] +507 6536-7083: At the meeting with 
Barria this morning he asked for the following to unblock 
the Budget Commission: 1. $5.0 million for the AN (National 
Assembly). 

2. Transfer $3.0 million that M Cohen put in the MEF 
(Ministry of Economy and Finance) budget to the AN and 
another institution. 

3. That we assign to the budget commissioners the 8 buses 
that we have in stock at the MEF. 

4. That the MEF execute the projects that the commission’s 
HDs (Honorable Deputies) included in the MEF budget. The 
amount is less than $2.0 million. I told him that this 
required your authorization. I also told him that we would 
not make transfers to the AN to the 001, 002, 080 or 172. 
That we could make a transfer for an AN investment Project. 
All subject to your approval. [04/11/18 7:40:11 p.m.] Jj: 
We can proceed but with 1, and only if they approve 
everything [04/11/18 7:40:19 p.m.] Jj: No new 5 million 
[04/11/18 8:41:34 p.m.] +507 6536-7083: President, My team 
was told that your first intervention was at 6:00 p.m. 

tomorrow. Since there was no room on the COPA flight where 
you are traveling (9:00) they put me on the next flight at 
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11:30 am. I am not going to make it to your intervention at 
3:20 pm. Is it worth it for me to travel? 

[…] 
 
[04/19/18 8:51:05 a.m.] Jj: There’s a rumor that olmedo is 
trying to transfer 100 thousand to chelita 
[04/19/18 8:51:10 a.m.] Jj: That’s not going to happen 
[04/19/18 8:51:24 a.m.] Jj: I urgently need more money for 
comades 
[04/19/18 8:51:33 a.m.] Jj: We will take it from the bridge 
[04/19/18 9:11:02 a.m.] +5076536-7083: I asked Ramon to 
review his needs and how much he is going to use for the IV 
bridge. 
[04/19/18 9:12:00 a.m.] +5076536-7083: I am going to ask to 
Olmedo 
[04/19/18 9:21:06 a.m.] +5076536-7083: Olmedo told me that 
he didn’t do such thing. He received a request from ZLC and 
they were told no 
 
 
[…] 
 
[06/01/18 7:45:27 a.m.] +5076536-7083: President, I’m 
transferring MEF funds to the following institutions: 
 
1. ITSE . 8 million  
2. Cold Chain. 3 million 
3. Cruise Port. 12 million. 
 
After this, there’s only 20 million left as a reserve in 
case you need them for the National Assembly [AN]. 
 
I don’t have funds for the SOHO remodeling. 
 
Let me know if you agree. 
[06/01/18 8:09:00 a.m.] Jj: Ok, proceed 
[06/01/18 8:09:15 a.m.] Jj: We’ll see the soho matter 
[06/01/18 9:20:26 a.m.] +5076536-7083: Good morning, to 
inform you that the valuation of SOHO from CGR resulted in 
$10.00 per M2. I don’t understand, honestly. 

[…] 
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[…] 
 
[06/22/18 11:49:42 a.m.] +507 6536-7083: The Dean of 
MARITIMA University is asking me for an increase from 
$7,000 to $10,000. Shall I proceed?  
[06/22/18 12:06:55 p.m.] Jj: Why? 
[06/22/18 12:16:52 p.m.] +507 6536-7083: I don't know, I 
got the salary exception. No explanation. And I wanted to 
confirm with you. Shall I proceed to deny it? 
[06/22/18 1:02:46 p.m.] Jj: Yes deny that 
[06/22/18 2:05:31 p.m.] +507 6536-7083: We delivered the 
three compactor Trucks to him on November 27, 2017  And 
Omar is telling me that the resolutions are ready that they 
notified Damaris Rujano from the JC in Tocumen and sent it 
to him by mail. Their pickup is pending 
[06/22/18 2:05:31 p.m.] +507 6536-7083: about the garbage 
trucks 
[06/22/18 2:38:59 p.m.] +507 6536-7083: The INAC (Institute 
of National Arts and Culture) provided us with $6 million 
from the Ciudad de las Artes. Do you have any priority with 
that? 
[06/22/18 2:40:02 p.m.] Jj: We need to put it all in 
[06/22/18 2:40:06 p.m.] Jj: I’ll talk to jorge 
[06/22/18 3:58:57 p.m.] +507 6536-7083: The electricity 
allowance amount for the second semester would be as 
follows: 
 
1. 0% increase - $94 to $110 million. 
2. 5% increase - $64 to $81 million. 
 
That would have to be paid in the second semester. Needless 
to say that we don’t have line items to cope with. 
[06/25/18 10:26:39 a.m.] Jj: The 6 from inac send 2 million 
to the meduca bilingual panama and 4 to the itse 
(Specialized Technical Institute) 
[06/25/18 10:31:36 a.m.]+507 6536-7083: I’ll proceed 
[06/25/18 10:40:05 a.m.]+507 6536-7083: The ground has been 
cleared for the Chinese embassy. I'm proceeding to assign 
it to the MINREX (Ministry of Foreign Affairs). 
[06/25/18 10:40:28 a.m.] Jj: Excellent 

 

[…] 
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[…] 

 

[10/02/18 11:33:55 a.m.] Jj: I signed that Dean thing 

[10/02/18 11:34:00 a.m.] Jj: Wife of Calderon 

[10/05/18 6:47:02 p.m.] Jj: We have to support Oscar in 
that agreement 

[10/05/18 6:47:07 p.m.] Jj: It would be a disaster  

[10/05/18 6:47:13 p.m.] Jj: If we don’t approve it 

[10/05/18 7:14:55 p.m.] +507 6671-1664: I will support 
anything Oscar proposes. However, the most difficult ones 
at the board of directors yesterday were Valle, Vidalia and 
Marietta. It is my understanding that Oscar reached an 
agreement for $18.5 million.  

[10/05/18 7:31:41 p.m.] +507 6671-1664: I’ll talk with 
Pedro Heilbron tomorrow so that he talks with Vidalia.  

[10/05/18 7:32:19 p.m.] +507 6671-1664:  I need HIM to 
vote. And I asked Jorge González to talk with Marietta. 
Oscar will take care of Rito.  

[10/05/18 7:32:23 p.m.] +507 6671-1664: Rito  

[10/05/18 7:32:28 p.m.] +507 6671-1664: RIGO  

[10/05/18 7:32:53 p.m.] Jj: OK. 

[10/05/18 7:33:00 p.m.] Jj: I’ve already written to 
Marieta.  

[10/05/18 7:33:07 p.m.] Jj: And Pedro is talking with Valle 

[10/12/18 4:48:27 p.m.] +507 6671-1664: Good afternoon, Mr. 
President. I would like to inform you that PANAMA won the 
arbitration at the ICSID that DECSA (Alvarez De Santis) had 
established. We must congratulate Valdonedo and Hogan 
Lowell's.  

[10/12/18 9:26:11 p.m.] Jj: Excellent 

[10/12/18 9:26:15 p.m.] Jj: Thank you 

[10/12/18 9:26:23 p.m.] Jj: I’ve already announced it 

 

[…] 
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[10/21/17 5 :15: 32 p . m.) Jj: Dul cidio enviemos 200k al municipio de 
portobello 
[10/21/17 5 :1 6 : 13 p .m. ] +507 6536-7083 : El alcalde lo tiene que pedir por 
escrito al MEF . 
[10/21/17 5 :1 6 : 22 p .m.) +507 6536-7083 : Para documentar el traslado 
[10/21/17 5 : 22 : 21 p .m. ] Jj : Perfecto 
[10/21/17 5 : 22 : 24 p . m.) Jj: Le digo 
[10/23/17 11:53 : 53 a . m. ) +507 6536-7083 : Presidente, para recordarte que 
este sabado 28 de octubre salgo de vacaciones hasta el 6 de noviembre. Mi 
papa invit6 a sus h ijos y nietos a pasar una semana con el en Orlando . 
[10/23/17 12:40 : 09 p . m. ) Jj : Si perfecta 
[10/23/17 12 : 40 : 14 p . m.) Jj : Hablemos antrs 
[10/23/17 5 :27: 19 p . m.) +507 6536-7083 : http : //www . ibtimes . com/political
capital/panamas-finance-minister- defends-president-varela-despite
connection- panama- papers 
[10/24/17 3:27 : 00 p.m .) +507 6536-7083 : h ttp : //rubenblades . com/ 
[10/24/17 3 : 28 : 01 p .m. ] +507 6536-7083 : Buen analisis del caso Nidal 
Waked por Ruben Blades 
[10/25/17 10:31 : 49 a . m.) +507 6536-7083 : Presidente, Juan David MORGAN 
padre no puede i r a China. Incl u imos a Carlos Ernesto? 
[10/25/17 10 : 34 : 17 a . m.] Jj : Esperemos 
[10/25/17 10:34 : 22 a . m.) Jj : Lo vemos en gabinete 
[10/25/17 11:20 : 56 a . m.) +507 6536-7083 : Toma nota que esta tarde tenemos 
primer debate de presupuesto . Paso a Gabinete cuando termin6 en la AN . 
Eyda esta habilitada para Gabinete 
[ 1 0/25/17 11:32 : 09 a . m.] Jj : Ok 
[10/25/17 6:16 : 55 p . m.) +507 6536-7083 : Aprobado en primer debate el PL 
de presupuesto 
[10/25/17 6 :17 : 09 p . m.) Jj: Perfecto 
[10/25/17 6 : 17 : 15 p .m. ] Jj : Hubo algun cambio? 
[10/25/17 6 :18 : 22 p . m. ) +507 6536-7083 : No 
[10/25/17 6:18 : 59 p .m.) Jj: Perfecto 
[10/26/17 8 : 23 : 12 a . m.) + 507 6536-7083 : Esto se lo presente a l a comisi6n 
de credenciales ayer . Remito documentaci6n adicional a la denuncia q le 
interpusieron a Fabrega y Ayu . Yo afirmo categ6ricamente q hubo 
extralimitacion de funciones . La asamblea debe usar esto para sacar a 
esos dos corruptos . Esa es la herramienta perfecta 
[10/26/17 8 : 23 : 12 a . m.] +507 6536-7083 : image2017-10-25-130220 • 5 
paginas <adjunto : 00000067-image2017-10-25-130220 . pdf> 
[ 1 0/26/17 8 : 23 : 37 a .m.] +507 6536-7083 : Me lo envi6 HD . Lo podemos usar 
para el tema de la CSJ 
[10/26/17 10 : 20 : 15 a . m.) +507 6536-7083 : Me informan que el Presidente de 
la CSJ va hoy al CONEP a explicar el fallo de Odebrecht . 
[10/26/17 10:21 : 17 a . m.] +507 6536-7083 : Me escribi6 Severo . 
[10/26/17 10:21 : 48 a . m.) Jj : Severo es medio bulto 
[10/26/17 10 : 23 : 37 a . m.) +507 6536-7083 : <adjunto : 00000072- PHOT0- 2017-
10- 26- 10- 23 - 37 . jpg> 
[10/2 6/17 10 : 24 : 17 a . m.] +507 6536-7083 : HD me informa que Cedal ise 
quiere usar esto para sacarlo de l caso de RM 
[10/26/17 3 : 27 : 14 p .m.] +507 6536-7083 : Aprobado el presupuesto en 
segundo debate 
[10/26/17 10 : 20 : 35 p . m.) Jj : Excelente 
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[11/04/17 9 : 59 : 07 a . m. ] +507 6536-7083 : Subieron 4. Estamos entrando a la 
plenari a igual que entro Mexico : 2 s u stancial es , 6 moderadas y 3 bajas . 
[11/04/17 9:59 : 17 a .m.] +507 6536-7083 : Buenos dias . 
[11/04/17 10:00 : 11 a . m.] +507 6536-7083 : Enti endo , que tenemos que subir 
una calificacion baja para pasar la evaluacion . 
[11/07/17 12:24 : 35 p . m.] +507 6536-7083 : Me preocupa que la firma del 
Intercambio multi lateral acelere la perdida de depositos internacionales 
del centro bancario . En lo que va del ano hemos perdido el 8 % de dichos 
depos itos . Yen mi opinion es todo relacionado con l o que estamos 
hacienda en e l tema de transparencia. La gran mayoria de dichos depositos 
se han ido a USA . En donde no intercambian informacion si la cuenta se 
mantiene a traves de una SA . 
[11/07/17 12:34 : 37 p . m.] +507 6536-7083 : Si l os dep6sitos de l centro 
bancario no crecen, la economia tampoco . 
[11 /13/17 12 : 27 : 22 p . m. ] +507 6536-7083 : Presidente , solo para recordarte 
que tenemos pendiente darle una fecha a la gente de Hutchinson en 
Shanghai . Viendo la agenda, sugiero que la reunion sea el martes 22 de 
noviembre . 
[11/13/17 1:13 : 08 p .m.] J j : Si seria en s haghai 
[11/13/17 1 : 13 : 11 p . m.] Jj: Lo agenda 
[11/13/17 1 : 51 : 59 p .m.] + 507 6536-7083 : Ok 
[11/14/17 8:43 : 29 a . m. ] +507 6536-7083 : Buenos dias, por favor recuerda 
en darme una hara para l a reunion el 22 con Hutchinson . 
[11 /14/17 9 : 21 : 23 a . m.] Jj: Siii 
[11/14/17 6 :1 6 : 08 p .m. ] J j : Dul c i di 
[11/14/17 6 :1 6 : 19 p .m. ] J j : Mario se esta quedando sin fondos 
[11/14/17 6 : 16 : 26 p .m. ) Jj: Y ramon no esta ejecutando 
[11/14/17 6 :1 6 : 43 p .m.] Jj: Ramon dejara mas de 200 millones arriba de 
la mesa 
[11/14/17 6 :1 6 : 53 p . m. ) Jj: Traslada toad lo que puedas al mivi 
[11/14 / 17 10 : 06 : 23 p . m.) +507 6536-7083 : Anotado , le pido a Ivan que vea 
el tema manana , y q ue podemos hacer . 
[11/16/17 9 : 48 : 51 a .m. ] Jj: La asamblea le aprobo a la procuraradora un 
traslado de 540 para personal de bajo nivel 
[11/16/17 9 : 49 : 17 a .m.] Jj: Si no le coloca hoy en linea no l o podra 
pagar 
[11/16/ 17 9 : 49 : 20 a . m.) Jj : Ayudame con eso 
[11/16/17 2 : 28 : 21 p .m.] +507 6536-7083 : Ya estamos en eso . 
[11/20/17 7 :13 : 58 p .m. ] +507 6536-7083 : jAhora estoy en WeChat chateando 
con mis amigos! Hay mas de 900 millones de personas que utilizan WeChat 
en todo el mundo. Descarguelo ahora desde 
http ://wechat . com/dl/5MXJEQ5cRnI %3D y agregueme con mi ID de WeChat : 
wxid_wfrjxweph7b912 . 
[11/23 / 17 6 : 55 : 25 p .m.] +507 6536-7083 : Para informarte , que he tenido 
que aumentar en 10 mil l ones e l presupuesto de documentos fiscal es , en 
particul ar los del subs i dio de gas licuado. El anis pasado fueron $66 
millones , este ano presupuestamos $75 y nos quedamos cortos . Vamos a 
s ubir a $85 
[11/27/17 7 : 39 : 57 p .m. ] +507 6536-7083 : Presidente , buenas noches . Me 
informa el VM Zarak que hoy nose discutio el PL del Fraude Fiscal . Es 
impor t ante discutir d i cho PL en Gabinete antes de la revision del informe 
de Panama de Gafilat la proxima semana . Por ello , sugiero que tengamos un 
Gabinete especial esta semana para revisar esto . 
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[03/07/18 2 : 29 : 18 p.m . ] +507 6536-7083 : Te paso un informe del problema 
que tenemos con l a SUNTRACS y la retenci6n del !SR. 
[03/07/18 2:29 : 33 p .m.] +507 6536-7083 : INFORME DE REUNI ON SUNTRAC . docx • 
3 paginas documento omitido 
[03/08/18 2 : 09 : 27 p . m.] +507 6536-7083 : Te envi6 un informe de Fernando 
De Leon con relaci6n a l tema de l a asarnblea del BID en Ch ina . Hasta ahora 
tengo guias de I SMA de mantenernos f u e r a de este tema y asi l o h emos 
hecho, pero si el tema llega a Mendoza el 23 de marzo, tendremos que 
votar . Y necesito guias de c6mo hacer l o . 
[03/08/18 2 : 09 : 43 p .m. ] +507 6536-7083 : Situaci 6n de Fecha y Sede . docx • 
6 paginas documento omitido 
[03/08/18 2 :10 : 28 p .m.] J j : Ok hablemos 
[03/13/18 9 :11 : 45 a .m.] +507 6536-7083 : Panama Observation 
Period_begin_February_2018 • 2 paginas documento omitido 
[ 03/13/18 9 : 12 : 04 a .m . ] +507 6536-7083 : Para su info rmaci6n 
[03 /15/18 4:10 : 52 p .m.] +507 6536-7083 : Le pregunte a l a gente de Embraer 
sabre e l Legacy aqu i en el WEF y me d icen lo s i g u iente : 
[03/15/18 4 :11 : 22 p .m. ] +507 6536-7083 : Prezado Du lci d i o 

It was a pleasure meeting you yesterday 

I checked the subject and t he information is t he fo llowing 

1 ) The aircraft is not taking care by Embraer 

2) It l ooks l ike a big delay from Gov to approve the payment of parts and 
services in the aircraft caused the aircraft to be in AOG during 6 months 
(not fly ing) causing o t her consequences like engine preservati on, etc ... 

3) t he aircraft i s in Miami 

4) the engines were sent to Rolls Royce 30 days ago and a cost estimati on 
to repair t he engines is expected soon and will be submitted 

Let me know if you need further assistance with this matter 

Best regards 

Paulo Cesar 
[03/15/18 7 : 21 : 32 p .m.) Jj : Quien es juan pablo de l a guardoa 
[03 /15/18 7 : 21 : 36 p .m. ] Jj: Guardia 
[03/16/18 1:18 : 43 a .m. ) +507 6536-7083 : Nose 
[03 / 21 / 18 3 :4 6 : 21 p .m.) +507 6536-7083 : Presidente , HIM me esta 
solicitando d i smi nu i r la par t i da de publicidad de la ATP en $7 . 7 millones 
para pagar la carretera Cuango Santa Isabel, procedo? 
[03/21/18 3 :47 : 44 p . m.) Jj: De jame hablar con el para entender . Mejor eso 
[03/21/18 5:13 : 52 p .m.) +507 6536-7083 : Para informarte lo siguiente . El 
ano pasado la Secretaria de Descentral izaci6n no le hizo el u l timo pago 
trimestral a los municipi os . Y tampoco devengaron el pago, pese a que 
tenian la partida presupuestaria. Ahora yo tengo un problema de $28 
mi llones q ue nose pagaron el ano pasado . Nose como voy a resolver el 
problema . 
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[03/21/18 5 : 14 : 17 p.m . ] +507 6536-7083 : Erica Gonzalez deberia ser 
destituida . 
[03/21/18 6 : 23 : 18 p .m. ] Jj: No l o vamos a pagar este ano 
[03/21/18 6:23 : 29 p . m. ] Jj : Montamos un trimestre 
[03/21/18 7 : 03 : 09 p .m.] +507 6536-7083 : Blandon estaba contando con 20 
millones de ese pago para sus proyectos. 
[03/21/18 7:04 : 19 p .m.] +507 6536-7083 : Que estan en ejecuci6n 
[03/23/18 7 : 34 : 53 a .m. ] +507 6536-7083 : Buenos dias , para informarte que 
Urugu ay nos ha solicitado negoci ar la salida de ellos de la lista de 
Panama. 
[03/23/18 7:35 : 24 a .m.] +507 6536-7083 : Ya son cinco paises desde que los 
incluimos en la l ista . 
[03/23/18 7 : 43 : 19 a .m.] Jj: Excelente 
[03/23/18 7 : 43 : 40 a .m. ] Jj: Se mantiene la junta en china en marzo 19 
[ 03/23/18 7:44 : 04 a . m. ) Jj: Dile a luis alberto que me gustaria 
acompafiarlo en algu n f ormato 
[03/23/18 7 : 44 : 12 a .m.] Jj: Para apoyar el acercamiento 
[03/23/18 7 :47 : 00 a .m.) +507 6536-7083 : Parece q ue s i se va a mantener en 
el 2019 . Le informo a Moreno y te aviso . 
[03/23/18 7 : 51 : 14 a .m.) Jj: Si ayer . Nos di j o el gobernador 
[03/23/18 7:51 : 25 a . m.) Jj : Mantengamos el respaldo total al evento en 
china 
[03/23/18 9 : 37 : 47 a .m.] Jj: <adjunto : 00000594-PHOTO-2018 - 03-23-09-37-
47 . jpg> 
[03/23/18 
[03/23/18 
[03/23/18 
[03/23/18 
[03/23/18 
[03/23/18 
Presidencka 

9 : 37 : 54 
9 : 37 : 58 
9 : 38 : 02 
9:38 : 10 
9:38 : 17 
9:40 : 00 

a .m. ) Jj: 
a . m. ) Jj: 
a . m.) J j : 
a .m.] J j : 
a .m.] Jj: 
a . m.) Jj: 

Que es esto dulcidio? 
Caja negra? 
Wtf ? 
Que l e pasa a este tipo 
Si esto llega a los medias 
El debe entender el consejo de segurofad es 

[03/23/18 9 :40 : 11 a .m.] Jj: Igual tu ese falcon sigue hacienda loxuras 
[03/23/18 9:40 : 54 a . m.) + 507 6536-7083 : Eso fue lo que el present6 en 
Gabinete con re l aci6n a l os comentarios de la evaluaci6n de Gafilat de 
Panama de coma ellos (Gafilat) ven el proceso . 
[03/23/18 9 :41 : 22 a . m.) +507 6536-7083 : Lo de Falcon es viejo . Unos tipos 
lo g r abaron h ace mucho tiempo . Y el no gana $5 , 000 
[03/24/18 2 :14 : 07 p .m. ] +507 6536-7083 : Presidente, Le di su mensaje a 
Morenos sabre Chi na y l e gusto l a idea . 
[03/24/18 2:16 : 45 p . m.) +507 6536-7083 : Venezuela esta en cesaci6n de 
pagos con BID, y van a cobrarse contra las acciones de Venezue l a en el 
BID . Moreno me ofreci6 que Panama las compre y que nos da el 
financiamiento. Me parece una gran idea para mejorar nuestra posici6n 
politi ca en e l Banco y poder a lternar al frente de l a silla en el 
Directori o que compartimos con Venezuela . 
[03/24/18 2 : 17 : 47 p .m.] +507 6536-7083 : Podrian ser hasta $200 millones . 
Esta operaci6n toda vez que es financiera no afectaria el deficit fiscal 
[03/24/18 3 : 07 : 33 p .m.] Jj: Me l nteresa y envia mensaje 
[03/24/18 3:09 : 03 p . m.] +507 6536-7083 : Anotado 
[03/24/18 3:15 : 08 p . m.) Jj : Me dicen mucha gente en mendoza 
[03/24/18 3 :15 : 39 p .m. ] +507 6536-7083 : Dicen que 7 , 000 , pero no creo que 
tantos . 
[03/24/18 3:18 : 24 p . m. ) Jj : Interesante 
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[04/10/18 8 : 21 : 10 a . m.) Jj : En diciembre pierdo 25 a 30 mil empleos 
[0 4/10/18 8 : 21 : 19 a .m . ] Jj : Metro tocumen col on planta gas minera 
[04/10/18 8 : 21 : 28 a . m.] Jj : Yo no puedo parar proyectos n uevos 
[0 4/10 / 18 8 :2 1 : 38 a.m .) Jj: Tengo q ue dejar transicion 
[04/10/18 8 : 21 : 57 a .m . ] J j : Toca sentarnos aver que vamos a hacer 
[0 4/10/18 8 : 22 : 06 a . m.) Jj : Es un ano preelectoral 
[0 4/10/18 8 :2 2 : 26 a . m. ) J j : Bajar deficit de 6 . 5 a 0 .5 no ha s i do faci l 
[0 4/11/18 8 : 08 : 51 a .m.) +507 6536-7083 : Buenos dias , Presidente . Ayer e l 
HD Santana me pidio vari os apoyos asi : 

1. $200 , 000 para pagar e l combusti ble al Municipio de Santiago p ara apoyar 
la construccion de una carretera . 
2 . $700 , 000 para el MEDUCA para nombramientos . 
[0 4/11/18 8 : 09 : 26 a .m.) +507 6536-7083 : Hoyte informo que va a pedir 
Barria . 
[0 4/1 1/ 18 12 : 16 : 35 p . m.] +507 6536-7083 : He conseguido los siguientes 
fondos para los anillos hidraulicos: 

1 . Norte $13 . 3 
2 . Este $9 . 1 
3 . PM $1 . 6 

Popi me escribio solicitando $4 . 0 mil l ones para el TE, procedo? Tengo la 
f uente de esto . 
[ 04/1 1/ 18 12 : 52 : 26 p . m. ) Jj : Dejame hablar con lalo antes 
[0 4 / 1 1/18 3 :12 : 58 p .m.) +507 6536-7083 : En l a reu nion con Barri a esta 
manana pidio l o sigu iente para destrabar la comision de Presupuesto : 

1 . $5 . 0 millones para la AN . 
2 . Trasladar $3 . 0 mil l ones que M Cohen puso en el presupuesto del MEF a 
la AN y otra instituci6n . 
3 . Qu e l e asignemos a l os comi s i onados de presupues t o l os 8 buses que 
tenemos en inventar io en el MEF . 
4 . Que el MEF ejecute los proyectos que los HD de la comisi6n incl uyeron 
en el presupuesto del MEF . No llegan a $2 . 0 mi l lones . 

Le dije que esto requeria de t u autorizacion . Ademas le dije que no 
har iamos t raslados a l a AN a l a 001, 002 , 080 o 172 . Que podriamos hacer 
un traslado para un Proyect de i nversion de l a AN . 

Todo sujeto a tu aprobac i on . 
[ 04/1 1/18 7:40 : 11 p . m.] J j : Podemos proceder menos com el 1 , y c uando 
apruebem todo 
[0 4/11/18 7 : 40 : 19 p .m.) J j : Nada de 5 millones nuecos 
[04/11/18 8 : 41 : 34 p .m.] +507 6536-7083 : Pres i dente , Le dijeron a mi 
equipo q ue t u primera intervenci6n era a las 6 : 00 pm de manana . Como no 
habia espacio en el vuelo de COPA en donde viajas (9 : 00) me pusieron en 
el siguiente vuel o a las 11:30 am . No voy a llegar a tu intervencion a 
las 3 : 20 pm . Vale la pena que vaya? 
[0 4/11/18 9:28 : 46 p .m . ) Jj : Es la cumbre empresarial 
[04/11/18 9 : 29 : 02 p .m . ] J j : La otra empieza e l vieres 
[04/1 1/ 18 9 : 29 : 09 p .m.) J j : Creo qie si 
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No tengo fondos para la mundanza a Soho . 
[04/18/18 9:59 : 02 a .m.] +507 6536-7083 : Y ahora la CGR presiona por sus 
$20 millones de autogesti6n , que podriamos usar para apoyar algun 
proyecto . 
[04/18/18 10:01 : 59 a . m. ] +507 6536-7083 : La negociacion con el FAP 
termino en que nos van a dar $31,4 millones que es lo que indica la Ley . 
Tienen que formalizarlo a traves de una reunion de JD . Teniamos $35 
millones en presupuesto . 
[04/18/18 10 : 15 : 47 a . m.] Jj: Menas qie el presupuesto 
[04/18/18 10 : 15 : 54 a . m. ] Jj: Gran favor 
[04/18/18 10 : 18 : 11 a . m. ] +507 6536-7083 : Revi sando la ley eso es lo que 
nos tienen que dar . 
[04/19/18 8:51 : 05 a .m. ] Jj : Rumor de olmedo tratando de traspasar 100 mil 
chelita 
[04/19/18 8:51 : 10 
[04/19/18 8:51 : 24 
[04/19/18 8:51 : 33 

a . m.] 
a . m.] 
a . m.] 

Jj : Eso nova 
Jj : Necesito urgente mas dimero a comades 
Jj : Se lo quitaremos al puente 

[04/19/18 9:11 : 02 a . m.] +507 6536-7083 : Le he pedido a Ramon que revi se 
sus necesidades y cuanto va a usar del IV puente . 
[04/19/18 9:12 : 00 a . m.] +507 6536-7083 : Le pregunto a Olmedo 
[04/19/18 9:21 : 06 a . m. ] +507 6536-7083 : Me dijo Olmedo que no ha hecho 
tal cosa . Llego una solicitud de ZLC y se le contesto que no 
[04/19/18 3 : 58 : 39 p .m. ] +507 6536-7083 : In Jul y 2011 , the President 
issued the U. S . Strategy to Combat Transnational Organized Crime (TOC), 
placing a priori ty on counter i ng t he t hreat posed by TCO . As part of 
that strategy , the President issued an Executive Order that provides the 
U. S . Treasury Department ' s Office of Foreign Assets Control (OFAC) with 
the authority to designate significant Transnational Criminal 
Organizations (TCOs) , and to impose sanctions on individuals and entities 
that support or act on behalf of those TCOs. 

Today, OFAC officially designated the BARAKAT TRANSNATIONAL CRIMINAL 
ORGANIZATION as a TCO (the Barakat TCO) . OFAC also officially designated 
an individual , Nasif BARAKAT ("BARAKAT") , as an affiliate of the BARAKAT 
TCO . 

The Barakat TCO is a human smuggling organization based in Homs , Syria 
that facilitates the smuggling of Syrian and Lebanese nationals towards 
and into t he United States t hrough a variety of travel routes . The 
Barakat TCO operates i n numerous countries , i ncluding Panama. Since 
2014 , the Barakat TCO has facilitated the smuggling of hundreds of 
individuals into the United States . 
Nasif Barakat is the leader of the Barakat TCO and resides in Syria . 
Barakat and members of his TCO operate as a systematic global network of 
human smugglers t hat coordinates t he smuggl i ng of fore i gn nati onals 
towards the United States for an average cost of approximately $20,000, 
which includes bribery, as well as fees to obtain fraudulent and/or 
counterfeit documents . Wh ile the smuggling routes vary, Nas i f Barakat 
often provides travelers with f raudulently obtained passports f rom 
European Union countries to facilitate his clients ' global movement and 
smuggling to the United States . The Barakat TCO often utilizes a common 
route of travel which begins in Syria and transits Lebanon, the United 
Arab Emirates , and Brazil , subsequently arriving in and transiting 
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comentarios formales del FMI y hoy inicio la explicaci6n a las 
calificadoras de riesgo . 
[05/24/18 8 :15 : 59 a .m. ] +507 6536-7083 : Buenos dias , recuerda por favor 
el tiempo para la reunion sabre la Ley de Responsabilidad Fiscal . 
[05/24/18 8 :17 : 00 a .m.] +507 6536-7083 : Para tu informacion . Katy Levi 
quiere transferir a su mama de l IFARHU al MEF . Yo no la voy a recibir en 
el MEF . Cuando estuvo aqui era una botella . 
[05/30/18 9 : 26 : 39 a . m. ] +507 6536-7083 : Presidente, me informan que va a 
tener una reunion manana con Marshall Billingslea de l Tesoro a las 2 : 30 
pm . El tambien ha solicitado una reunion con migo . Crea q ue seria me j or 
que yo partici pe en la reunion con usted para poder articu lar un solo 
mensaje . El tema a t ratar es Venezuela 
[05/30/18 2 :15 : 08 p .m.] Jj : <adjunto: 00000932- PHOTO- 2018-05- 30-14-15-
08 . jpg> 
[ 05 /3 0 / 18 2:15: 15 p . m.] J j : Debemos controlar esto 
[05/30/18 2 : 41 : 21 p .m. ] +507 6536-7083 : Se les ha dicho a los 
Representantes que no pueden hacer eso . 

Nose si puedo hacer a l ga , toda vez que los equipos se les dona a las 
instituciones (Municipios , Juntas Comunales , escuelas, centros de salud, 
etc . ) . Pero ya le di instrucciones a Olmedo que investigue. 
[05/3 0 / 18 3 : 16 : 12 p .m.] Jj: Es diputado 
[05/30/18 3 :18 : 00 p . m.] +507 6536-7083 : Eso nose le don6 a un HD . Aun a 
Junta Comunal o Municipio 
[05/30/18 9 : 54 : 32 p .m. ] +507 6536-7083 : Presidente , es importante que 
saques tiempo para conversar . Tenemos varios temas que hablar , es 
importante . 
[05 /3 0 / 18 10: 13 : 07 p . m.] Jj: De acuerdo 
[06/01/18 7 : 45 : 27 a .m. ] +507 6536-7083 : Presidente , le estoy 
transfiriendo de fondos del MEF a los siguientes instituciones : 

1 . ITSE . 8 millones 
2 . Cadena de Frio . 3 millones 
3 . Puerto de cruceros 12 mil l ones . 

Con esto solo me quedan 20 millones en reserva en caso que los necesiten 
para la AN . 

No tengo fondos para l a remode l aci6n de SOHO . 

Me avisas siestas de acuerdo . 
[06/01/18 8 :0 9 : 00 a .m.] Jj : De acuerdo procede 
[06/01/18 8 : 09 : 15 a .m. ] J j : Vemos lo de soho 
[06/04/18 9 : 20 : 26 a . m. ] +507 6536-7083 : Buenos dias , para informarte que 
el avaluo de SOHO de la CGR salio en $10 . 00 por MT2 . Francamente , no 
entiendo . 
[06 /0 4/18 9 :2 6 : 15 a . m.] Jj: Eso es para proteger a los prd que seguro 
alquilan espacios 
[06/04/18 11:26 : 38 p . m.] Jj : Tu vas al sepelio de chicho 
[06/05/18 8 :13 : 52 a .m.] +507 6536-7083 : No lose , tengo una conferencia 
de Prensa a las 10 : 00 am para explicar el tema fiscal . 
[06/05/18 3 : 32 : 47 p .m.] +507 6536-7083 : Para informarte que ya pagamos el 
contrato de Bellwether 
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[06/22/18 9:07 : 32 a . m. ) Jj: 0 el martes des pues de auto rizar el decreto 
[06/22/18 9:11 : 40 a .m.) +507 6536-7083 : 0 sea, el martes 26 de junio? En 
la noche despues que se aprueba el Decreto en Gabinete . 
[06/22/18 9:12 : 37 a . m. ) Jj : Si puede ser 
[06/22/18 9:12 : 47 a.m .) Jj : Que se sepa el gob asumi o parte 
[06/22/18 9:12 : 55 a . m.) Jj: Se comunica por tres dias y se explica 
[ 06/22/18 10 : 32 : 02 a . m. ) Jj : Una pregunta la entrada de la planta de gas 
de motta no mos permite evitar e l aument de la luz 
[06/22/18 10 : 53 : 29 a . m.] +507 6536-7083: Enti endo por Meana que este 
seria el u ltimo ajuste de nuestras Administracion . El mismo se debe 
principalmente a : 
1. La tarifa para el pago de la tercera linea de transmisi6n de ETESA . 
2 . Variaci6n en el precio del combustible . 
[ 06/22/18 10 : 53 : 49 a . m.) Jj: Debemos evitarl o 
[06/22/18 10 : 54 : 02 a . m.] Jj : Yo mo quiero entregar gonierno a corrupto 
[06/22/18 10 : 54 : 10 a . m. ) Jj: Por ser el mas disciplinado 
[06/22/18 10 : 54 : 23 a . m. ) +507 6536-7083 : Hacia adelante la planta de AES 
si debe ayudar mitigar los aumentos de precios . 
[06/22/18 10 : 56 : 03 a . m. ) Jj : Evaluemos el costo del subsidio de 6 meses 
[ 06/22/18 10:56 : 10 a . m.) Jj: Y hacemls una cuenta de ahorro 
[ 06/22/18 10 : 56 : 2 1 a . m.) Jj: Con el contrato de aes 
[ 06/2 2 / 18 11:03 : 39 a . m.] +507 6536-7083 : Meana no me ha entregado todas 
las c i fras . Las termina en un par de horas . 
[ 06/22/18 11: 03 : 57 a . m.) +507 6536-7083 : En ese momento te puedo 
informar . 
[0 6/2 2 / 18 11 : 04 : 53 a . m.) Jj: Ok 
[ 06/22/18 11 : 49 : 42 a . m. ) +507 6536-7083 : El Rector de l a Universidad 
MARITIMA me esta pidiendo un aumento de $7 , 000 a $ 1 0 , 00 0 . Procedo? 
[ 06/22/18 12 : 06 : 55 p . m.] Jj : Porque? 
[ 06/2 2 / 18 12 : 16 : 52 p . m.) +507 6536-7083 : No lose , me llego la excepci6n 
salari a l. Sin n i nguna explicaci 6n . Y q ueria confirmar contigo . Procedo a 
negarla? 
[06/22/18 1:02 : 46 p . m. ) Jj : Si niega eso 
[ 06/22/18 2 : 05 : 31 p . m. ) +507 6536-7083 : Nosotros le entregamos al dia 27 
de noviembre del 2017 los tres Camiones compactadores Y donde Omar me 
dicen que ya las resoluciones estan l istas que se la notificaron a 
Damaris Rujano de la JC de Tocumen y se la envi aron a l correo . Que esta 
pendiente q ue pasen a retirarlas 
[06/22/18 2:05 : 31 p . m.] +507 6536-7083 : sobre los camiones de basura 
[06/22/18 2:38 : 59 p . m. ) +507 6536-7083 : El INAC nos puso a d isposici6n 
$6millones de la ciudad de las artes . Tienes alguna prioridad de uso? 
[ 06/2 2 / 18 2:40 : 02 p . m.] Jj : Necesitamos l o pongan todo 
[06 / 22 / 18 2 : 40 : 06 p .m. ) Jj : Hablo con jorge 
[06/22/18 3:58 : 57 p . m. ) +507 6536-7083 : El monto del subsidio electrico 
del segundo semestre seria el s i g u iente : 

1 . Aumento 0% - $94 a $110 millones . 
2 . Aumento de 5 % - $64 a $81 millones . 

Eso h abria que pagarlo en el segundo semestre . Y demas estar decir que no 
tenemos partidas para hacerle frente . 
[06 /25/18 10 : 26 : 39 a . m. ) Jj : Los 6 de l inac mandale 2mm a panama bilingue 
meduca y 4 al itse 
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[06/25/18 10 : 31 : 36 a . m. ] +507 6536-7083 : Procedo 
[06/25/18 10 : 40 : 05 a . m.] +507 6536-7083 : Ya esta liberado el terreno para 
la embajada Chi na . Procedo a asignarlo al MINREX . 
[06/25/18 10 : 40 : 28 a . m.] Jj : Excelenfe 
[06/25/18 2:00 : 31 p . m. ] +507 6536-7083 : Tengo una solicitud de traslado 
de la autoridad de aseo por $4 . 4 millones , que serian financiados por ATP 
($3 .0 mi l lones) y $750 , 000 de Mitradel. Esta solicitudes de L Barria . 
[06/25/18 2 :0 0 : 51 p .m. ] +507 6536-7083 : Procedo? 
[06/25/18 2:01 : 29 p . m.] + 507 6536-7083 : imagen omitida 
[06/25/18 4:25 : 22 p .m.] Jj: Aseo anda mal 
[06/26/18 9:37 : 45 a .m.] Jj: Que es eso de dana 
[06/26/18 9 : 54 : 52 a . m.] +507 6536-7083 : Una donaci6n que ella te pidi6 
para la rehabilitaci6n de una iglesia . La cual se canal iz6 a traves de la 
Fundaci6n Nata de los Caballeros . 
[06/26/18 10:00 : 34 p . m.] +507 6536-7083 : Presidente, Gustavo Valderrama 
q u ien esta as i sti endo a l a JD de Mi Bus como resultado de u n poder que le 
he dado , me ha pedido que q u iere seguir asisti endo a d icha JD. Como te 
informe , yo no he estado asistiendo a la misma . Sugiero q ue designes a 
Gustavo en la JD de Mi Bus . 
[06/26/18 10:20:30 p . m.] Jj : Esta bien 
[06/26/18 10:32:57 p . m.] +507 6536-7083 : Con relaci6n al tema de Istmo . 
Hoy es la primera vez que escucho problemas con la implantaci6n de Istmo 
en las descentral izadas . 
[06/26/18 10 : 40 : 25 p . m.] Jj: Siii por eso toque el tema 
[06/27/18 7 : 36 : 40 a . m.] +507 6536-7083 : Buenos dias , Presidente . Te paso 
un chat q ue me envi6 Arrocha re l acionado con l os cami ones de basura. 
[06/27/18 7 : 37 : 08 a .m.] +507 6536-7083 : Puedo adelantarte que sobre l os 
camiones que te mande un informe sobre la donaci6n de los camiones de 
basura a la JC de Tocumen q ue sefiala que desde el 27 de novi embre se h izo 
el acto de entrega . De a l li pasa a Bienes Patrimoniales para que tramiten 
la Resoluci6n que firma la ViceMi nistra donde se hace el traspaso . Esa 
Resoluci6n se emiti6 en Abril y se le notific6 por parte de Bienes 
Patrimoniales a l a JC de Tocumen. Entiendo que el Donatario a parti r de 
ese momento debe proveer las tarjetas de traspaso del Municipio . Y esto 
ultimo es lo que estaba pendiente . De todas formas , durante e l dia te 
valid6 l a informaci6n . 
[06/27/18 7 : 37 : 08 a .m.] +507 6536-7083 : De todas formas , te vuelvo a 
comentar queen el dia de ayer recibi una llamada del HD que gestion6, 
manifestando su incomodidad y desagrado por una publicaci6n de un diario 
que a su juicio emana del ejecutivo . Y que transmitia q ue mejor se los 
pasar an a la Autoridad de Aseo . 
[06/27/18 7 : 50 : 55 a .m.) +507 6536-7083 : El HD Diputado al que se refiere 
Olmedo es Munoz . Todo l o q ue trabajaste con Munoz el fin de semana , se 
dio al traste por la publicaci6n de La Prensa . Yo coincido con el que la 
informaci6n sali6 de ejecutivo . 
[06/28/18 12:03 : 06 p . m.] +507 6536-7083 : <adj unto: 00001074-Dulcidio Jose 
De la Guardia G .. vcf> 
[06/28/18 12 : 03 : 36 p . m. ] +507 6536-7083 : Buenos dias , Presidente . Aqui 
tienes mi informaci6n de contacto actualizada . 
[06/29/18 4:19:38 p . m. ] +507 6536-7083 : Buenas tardes , Presidente . Voy a 
regresar este celular al MEF . El domingo te acompafio a la AN . 
[06/29/18 6 :4 6 : 24 p .m.] J j : Perf ecto 
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